
Cadangan atlet paralimpik terima faedah sarna seperti atlet normal 


J~S bal<al sedia l<ertas l<erja 

Ricardo Unto 
KOTA KlSA8ALU: Kcmcnlerian Iklia dan Sukan (KBS) 
mencadangkan supaya atlet paralimpik menerima 
pengiktirafan dan faedah sarna yang diberikan 
kepada rakan atlel normal di Sabah. 

Menteri DatukTawfiq Abu BakarTitingan ~rkata 
kementeriannya akan menyediakan kertas kerja ten
tangperkara itu untukdikernukakan kepada Kabinet 
Sahah tidak lama lagi dan yakin cadangan itu akan 
diu'rima. 

"Saya mengalu·alukan langkah Kementerian8elia 
dan Sukan Persekutuan (dalam memberi insentif 
sama) kerana pengorbanan yang dihuat oleh atlet 
paralimpik adalah sarna dengan atlet normal. 

"Malah saya fikirpengorbanan mereka lebih besar 
kerana mereka menghadapi banyak cabaran. sarna 
ada dari segi int~lektual atau fizikal... m~reka m~m~r
lukan ~e~uatu yang 'luar bias.a· dari dalam diri 
mereka untuk m~ngatasi cabaran itu. 

~Dan ia hanya wajar untuk mertka diberi pengik
rirafan sama.Jika bukan lebih. seperti atl~t normal; 
katanya ~elepas m~nyaksikan satu penandatanganan 
mt'morandum persefahaman (MoU) antara Univtr
sili Malay~ia Sabah (UMS) dan Sp«ial Olympics 
Sabah (SOS). di sini. Khamis. 

MoU t~r.ebut ditandatangani ol~h Naib Camdor 
UMS Prof Datuk Dr Mohd Huun Abdullah dan ~s
iden SOS Datuk Sarari Manan . 

\knyebul Suhn Malaysia (Sukma) baru-baru ini. 
TdWfiq berkata Kerajaan Sabah memberi insentif se
banyak RMS.ooo bagi setiap pingat emas yang atlel 
normal perolehi ~mentara atlel paralimpik hantara 
diberikan RMI,ooo bagi setiap pingat emas. 

Kememerian Selia dan Sukan Pers~kutuan telah 
menyediakan skim ins~ntif untuk atlel paralimpik 
dan at1~t normal sejak tiga tahun lalu. 
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T A WFlQ meny.ksikan pt:rtuk ....n dokumen Mol oIeh 
\loM Harun fkt'ilu. dan klrll dan S.fari Ikt'ilua dan k,ananl. 

Menterinya. Khairy jamaluddin membangkitkan 
perkara itu sem.asa satu mesyuarat lembaga Majlis 
Suhn. menekankan perbeuan be~ar dalam gan
jaran adalah tidak adil. 

Tawfiq juga berkata Kementeriannya memhcri 
bantuan sedemikian dalam pembangunan \ukan 

dalam lealangan warga ktla!nan upaya di Sabah. 
"Malah k.ami mengadak.l.n kerjasama dengan ke

menterian lain untuk mengtnal pa~ti serta memban
gunkan bakat sukan mertlea ~elain peluang untuk 
menganJurk.l.n acara sukan bagi mereka. 

-MaJli~ Sukan Negara (M~N) Sabahjuga menyedi

akan dana untuk mertk.a m~ngambil b.ahilgian 
dalam sebarang acara sukan... dan apOillbila m~r~k.a 
meraih pencapaian cemerlang, k.ami memberi 
m~rtka ganjaran." 

8erhubung MoV itu. Tawfiq memuji usaha VMS. 
mengatakan inisiahf seperti iru harus dicontohi oleh 
institusi pengajian tinggi yang lain. 

·Melalui MoU itu. VMS akan menyediakan 
kemahiran dan infrastrukturnya untuk m~mban
gunkan mkan dalam kalangan atlet istim.::wa di 
Sabah. 

~Vsaha ini harus disokong dan dipuji. doiln kera
jaan mengalu-alukannya kerana ia juga pasti akan 
disambut baik oleh masyarakat. 

~MoU juga akan memberi peluang lebih Iuas 
kumpulan insan istimewa ini menggilap bakat let 
tahap lebih tinggi. 

"Pada ma ..a yang sarna, ia akan mewujudkan satu 
platfonn untuk .ahli akOilld~mik dan pelajar meli
batkan diri dalam kesukarelawanan untuk m~m
bantu orang-orang kelainan upaya. 

~Saya berharap usaha ini akan diteruskan dan 
di~rtingkatkan." katanya. 

Menurut beliau, k~rjasama sedemikian bukan saja 
terhad kepada ~mbangunan sukan kerana institusi 
pengaJian tinggi juga boleh m~neroka bidang lain 
untuk m~nyediakan pembinaan kapasiti bagi warga 
kelainan upaya. 

Pada majlis sarna, Tawfiqjuga melancarkan pro
gram FunFitne~s, satu program penilaian hcergasan 
fizikal dan ..enaman bagi orang ke1ainan upaya. 

la bertujuan untuk mendidik all.::t istimewa, kelu
arga sertajundarih ten tang kepentingan setiap kom
pon~n kecergasan fizikal. . 

VMS adalah perintis program FunFitness di 
wilayah Asia-Pasifik. 




